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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tévedésből küld a NAV külföldön dolgozó 
magyaroknak felszólítást egészségügyi szolgáltatási járulék fizetéséről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Választópolgári  megkeresések  útján  jutott  tudomásomra,  hogy  évek  óta  az  EU  egy  másik
tagállamában  élő,  és  ott  végzett  munkaviszonyra  tekintettel  biztosított  magyar  állampolgárok
részére  a  NAV egészségügyi  szolgáltatási  járulék  megfizetésére  felszólító  leveleket  küldött.  Az
érintettek értetlenül állnak a dolog előtt, hiszen kiköltözésük előtt az előírtak szerint tájékoztatták a
Nemzeti  Egészségbiztosítási  Alapkezelőt  (NEAK),  illetve  annak  jogelődjét,  az  Országos
Egészségbiztosítási Pénztárat.

Az ügyben különösen érdekes, hogy a bejelentést követő néhány évre a NEAK nem is követeli az
elmaradt járulékot, de valamilyen, részletesen ki nem fejtett okok alapján egyik napról a másikra
hirtelen hiányt állapított meg. Úgy, hogy az érintett állampolgárok munkaviszonya, illetve életvitele
tekintetében semmilyen változás nem történt, ami erre okot adna.

Az ügyintézők álláspontja szerint sem zárható ki valamilyen rendszerszintű hiba, hiszen hirtelen
több,  hasonló  helyzetben  lévő  állampolgár  is  kétségbeesetten  kereste  fel  őket.  Azonban  az
„egyablakos  ügyintézés”  közigazgatási  koncepciója  láthatóan  még komoly  javításokra  szorul:  a
szervek közötti kapcsolattartást valamiért az érintetteknek kell lebonyolítaniuk, a NEAK tanácsát az
ügyfélnek kellett megküldenie a NAV-hoz.

A kifejtettek alapján mindenképpen tisztázni  szükséges,  hogy a kormányzati  intézményrendszer
miért  kezdett  el  megkövetelni  elmaradt  egészségügyi  szolgáltatási  járulékot  olyan magyaroktól,
akik az EU más tagállamában biztosítással rendelkeznek. Figyelemmel arra, hogy ez a probléma
akár több száz, vagy akár több ezer honfitársunkat is érintheti, arra kérem, válaszoljon az alábbi



 
kérdésekre:

1. Fennállhat-e rendszerszintű hiba a NEAK, illetve a NAV rendszereiben, ami ahhoz vezetett,
hogy jogalap nélküli fizetési felszólításokat kezdtek küldeni külföldön dolgozó magyaroknak?

2. Indít-e vizsgálatot a hiba okának feltárására? Ha nem; miért nem?

3. Miért küldhet ki úgy fizetési felszólításokat a NAV, hogy annak sem okát, sem a szükséges
adatokat nem látják, ráadásul a NEAK-kal sem kommunikálnak közvetlenül?

Várom mihamarabbi válaszát.
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